

Referat for Skydeudvalgsmøde

torsdag den 30. juni 2016, 17.30 – 20.30

Afholdt hos DGI Nordsjælland, Frederiksværksgade 16, 3400 Hillerød
Mødet starter med let forplejning

Deltagere:

Andreas Gradischnig, Svend Bodilsen, Jørgen Busch.
Afbud fra Peter Vester-Fabrin.

Mødeleder: Dorthe Overgaard

Referent: Hans-Henrik Ellekær

Dagsorden:

1. Godkendelse af referat af mødet den 18. maj 2016
2. Tilføjelser til dagsorden
3. Afrapportering fra administrationen
4. Regnskabsopfølgning, herunder økonomisk status, forbrugsprocent dags dato og hvordan ser det ud resten af året.
5. Fokuspunkter
6. Budget 2017 indledende øvelser. Forslag til arrangementer, spota, vision hvordan vi kan inddrage foreningerne (ønske fra Aktivitetsmødet)
7. Status fra udvalgsformændene: Kort, lang og pistol. Kort status (5 min) på stævne-, turnerings- og mødeaktivitet.
8. Status fra administrationen: spota, kurser, senior satsning og historisk gruppe.
9. Status for Biatlon og airsoft.
10. Diskussion – kan vi bruge Skydetilmelding til vores stævner og turneringer.
11. L2017 – hvordan får vi ambassadører og hvordan får vi mange med?

1. Godkendelse af referat af mødet den 28. april 2016

Referat:

Referatet godkendt.

2. Tilføjelser til dagsorden

Referat:

3. Afrapportering fra administrationen

Ramløse Skytteforening har haft et synligheds-event med IR-våben ved Kræftens Bekæmpelses Stafet for Livet lørdag den 11. juni på Ramløse stadion. Det blev desværre ikke til noget, men nu er de (og jeg) skarpe på IR-våben.

Blistrup Skytteforening holdt åbent hus sammen med resten af BSI og havde PR-traileren lørdag den 18. juni med god søgning og måske allerede 3-5 nye medlemmer.

God kontakt til Henrik Ole Jakobsen, formand Værløse skytteforening, med hensyn til Skoleskydning og afholdelse af et pistoltræner-kursus.

To skoler i Egedal kommune har henvendt sig for at være med i Skoleskydning.

Referat:

Træner 2 kursus ønskes snarest, der er absolut et behov og et ønske ude i foreningerne.

Stor utilfredshed med at Det fælles Uddannelseshus ændrer kriterierne. Især fordi, at vi er blevet bremsset med hjælpetrænerkurserne i foråret.

Skoleskydning kunne gennemføres sammen med forældrerepræsentanter, hvis man ikke kan skyde om formiddagen sammen med skolelærerne. Mødet om Skoleskydning skal tilbyde flere tilgange til samarbejdet med skolerne. Mødedato bliver onsdag den 24. august.

Orientering fra idrætskonsulentmøde med Kim Bay og Thomas Statager:

Træneruddannelsen – 1 dag med fællesmodulerne

2 aftener med de skydespecifikke

Elastikker – et sæt med hjem, resten tilbydes som tilkøb

ATK-bogen skal tilbydes som tilkøb.

Jeg anbefaler stærkt, at den købes hvis foreninger er afsted for første gang.

Udvalget tænker at det ville være bedst, hvis bogen tilsendes kursisterne inden kurset, hvis det kan det lade sig gøre.

4. Regnskabsopfølgning, herunder økonomisk status, forbrugsprocent dags dato og hvordan ser det ud resten af året.

Aktuelt regnskab er udsendt sammen med dagsorden og gennemgås på mødet.

Referat:

Diskussion om hvordan vi inddrager foreningerne i budgetlægningen for 2017. Saxegårdstævnet videregives til foreningerne og Hanebjergstævnet afholdes ikke. Hanebjergstævnet kunne indgå som et foreningsafholdt ranglistestævne. Jørlunde kan godt få pengene til PR-traileren. Det overvejes om der skal gives en pulje på 4000 kr. til synlighedsevents. Forslag om at inddrage foreningerne i forslag til idrætsmødet.

5. Fokuspunkter

Referat:

Hundested Skytteforening, sørg for at de besøg og får hjælp og støtte.

Martin Olsson med på næste udvalgs møde og beskrive indgående hvad CRM kan gøre for konsulent og udvalg ved foreningsbesøg.

Husk medaljer til holdturneringen.

Saxegårdstævnet er et DGI stævne med (formodentligt) Johnny Jensen som stævneleder (som Svenskerstævnet). Det er OK, at medaljer kommer efter stævnet.

Gitte laver kage til Nordsjællandsmesterskabet ;-)

Det er yderst vigtigt, at vi får betaling fra pistolskytterne inden de skyder. Der udarbejdes særlige resultat kort til Nordsjællandsmesterskabet, som kun er på stævnekontoret, så man ikke får skudt uden at have betalt.

6. Budget 2017 indledende øvelser. Forslag til arrangementer, spota, vision for, hvordan vi inddrager skytteforeningerne (ønske fra aktivitetsmødet)

Referat:

Diskussion om hvordan vi inddrager foreningerne bedst muligt i budgetlægningen for 2017. Det besluttes at der ved idrætsmødet 2017 debatteres tiltag i 2018. Forslag om at inddrage foreningerne i forslag til idrætsmødet.

Saxegårdstævnet videregives til foreningerne og Hanebjergstævnet afholdes ikke af DGI. Hanebjergstævnet vil i stedet blive tilbudt foreningerne som et foreningsafholdt ranglistestævne.

Jørlunde kan godt få pengene til leje af PR-traileren.
Det overvejes om der skal gives en pulje på 4000 kr. til synlighedsevents for foreningerne allerede i 2016. Det vil så også gælde allerede afholdte events.

7. Status fra kort- lang og pistol-udvalgsformændene.

Hvert udvalg giver en kort status (5 min) på stævne-, turnerings- og mødeaktiviteten.

Kortdistancen:

Hanebjergstævnet kunne afvikles på en dag, så alle deltagere kan blive på skydebanen til finalerne er afholdt. Det kræver at der er muligheder for at købe mad og drikkevarer.

Saxegårdstævnet vil blive videregivet i 2017.

Svend ønsker at udvide kortdistanceudvalget med Jette Holm-Larsen, det blev naturligvis godkendt.

Langdistance:

Hvor er der 200 meter baner?

Der er 200meter baner på Saxegård, Hanebjerg, Ramløse, Jægerspris, Frederiksværk (Dunke), Strø.

Andreas præsenterede et langdistancetiltag: Projekt Barn.

Udvalget mener at en pris på 200 kr. pr træningsdag er passende.

Pistoludvalget, Peter kunne ikke komme, men havde skrevet:

Denne sæson kommer der, uvist hvorfor, omtrent dobbelt så mange skytter til vores 25m divisionsskydninger og HB-stævnet end tidligere år.

Til HB-stævnet måtte jeg "reservere" stande til en forening der havde forhåndstilmeldt sig pr. mail.

For at kunne styre det, og for at undgå sure miner, har jeg til NM-stævnet oprettet 25m (og 300m Nordisk) i skydetilmelding.dk. Stævnefil er dermed også oprettet.

Andre foreninger bruger skydetilmelding.dk til deres stævner, bl.a. Ballerup Sommerstævne 2.-4. juni (riffel og pistol), hvor jeg deltog.

Afholdelse af Pistolterræn 29. maj gik fint, 190 skydninger.

Referat:

Dorthe og Hans-Henrik holder fælles møde med pistoludvalget i september.

8. Status fra administrationen: spota, kurser, seniorsatsning og historisk gruppe.

Kort oversigt over spota 2016:

Seniorsatsning – ingen gennemførte, men indledende kontakt til Søborg, Ramløse og Frederikssund.

Kurser – to hjælpetrænerkurser og et riffeltrænerkursus gennemført. Værløse interesseret i et pistoltræner.

Skydeskoler – én gennemført og forsigtige kontakter til flere foreninger. Ikke tradition for skydeskoler på tværs af foreningerne i skydning.

Træningskultur – ingen nye tiltag endnu, men flere udtrykker interesse. Problemet for alle er resurser og mangel på frivillige.

Synlighed – to gennemførte arrangementer, Strø og Blistrup skytteforening. Skjold Skævinge og Frederikssund har allerede booket PR-trailer i august. Jørlunde har også planlagt et event i august eller september. De kunne være interesseret i IR-våben, da de synes at PR-traileren er for dyr.

Historisk gruppe – jeg har fået tilsagn fra Johnny Kierstein (75 år) fra Ramløse skytteforening, at han gerne vil lede / styre gruppen. Han er tidligere forretningsfører for FAS og har i mange år været i lokalhistorisk arkiv. Bjørn fra Helsingø har ikke tid.

Referat:

Diskussion om hvordan vi griber træningskultur an, hvordan og hvem kan gennemføre workshop.

9. Status for Biatlon og airsoft.

Biatlon: Helsingørsk skytteforening og NordTrim løbeklub har igangsat biatlon træningsforløb sommeren over, med afslutning til deres stævne 1. oktober. Riflerne vi bestilte, er kommet og vi skal lave SKV.

Airsoft: Frederiksværk skytteforening har sagt ja til et Jump4Fun-forløb, hvor airsoft indgår og vi har fået kommunens tilladelse til at bruge skolens udendørsarealer.

Referat:

10. Diskussion - kan vi bruge Skydetilmelding til vores stævner og turneringer?

Referat:

Skydetilmelding skal bruges hvor det giver mening at oprette skydehold: pistol og Nordisk program eksempelvis. Samtidigt skal vores stævner oprettes så vi udnytter platformen til at gøre opmærksom på vores stævner, også selv om der ikke er tilmelding via Skydetilmelding.

11. L2017 – hvordan får vi ambassadører og hvordan får vi mange med?

Referat:

Listen over deltagere fra L2013 blev gennemgået og der var der flere navne, der absolut kunne være gode ambassadører for L2017. L2017 skal med på Saxegårdstævnet og til Nordsjællandsmesterskabet.